
Zde jsou naše dotazy pro výzkum názorů.

VAŠE ODPOVĚDI ZVÝRAZNĚTE BUĎ PODTRŽENÍM VAŠÍ ODPOVĚDI, NEBO 
ZTUČNĚNÍM. 
CHTE-LI SE VYJÁDŘIT OBŠÍRNĚJI, JE MOŽNÉ TAK UČINIT V RÁMCI ODPOVĚDI ČÍSLO 
3, V KAŽDÉ OTÁZCE.
DOKUMENT SI ULOŽTE NA PLOCHU A POTÉ JEJ ZNOVU ULOŽTE JAKO PŘÍLOHU.
VAŠE ODPOVĚDI ZAŠLETE NA ADRESU: politika.2008@klikni.cz
ZA VAŠE ODPOVĚDI PŘEDEM DĚKUJEME.

_____________________________________________________

I./ Ing. Kalousek, jako tehdejší předseda KDU-ČSL, vstoupil do „causy Gross“ jako „soudce“, tato 
causa probíhala před Parlamentními volbami 2006 a před tzv. krizí Gross, volební průzkumy 
konstatovaly 11% volebních hlasů KDU-ČSL a po „krizi Gross“ a následných Parlamentních 
volbách dostala strana 7,22% volebních hlasů, což byl nejhorší volební výsledek strany od roku 
1990. Poškodil tímto vlastním rozhodnutím renomé a pozici KDU-ČSL před Parlamentními 
volbami 2006? 
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

II./ Domníváte se, že „causu Gross“, měla logicky řešit tehdy opoziční ODS a nikoliv politik 
působící v rámci tehdejší koalice jako předseda KDU-ČSL?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

III./ Jako předseda KDU-ČSL uzavřel Ing. Kalousek koalici s ČSSD a tiché podpory KSČM. To je 
v naprosto zásadním rozporu s výchozími Křesťansko - demokratickými elementy KDU-ČSL, která 
stojí v zásadním rozporu s ideologií komunismu, socialismu a dalších totalitních diktatur. 
Domníváte se, že výrazně poškodil tzv. „polistopadové“ renomé strany?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

IV./ Ač je post ministra financí jedním z klíčových vládních resortů, domníváte se, že v době velice 
nepopulárních opatření, kterou představuje tzv. Reforma veřejných financí, bylo politicky vhodné 
tento post přijmout? Domníváte se, že ODS, dle logiky volebních výsledků měla tento post 
automaticky obsadit svým členem? Domníváte se, že tak do velké míry přesunula odpovědnost za 
celou reformu na Ing. Kalouska, potažmo na KDU-ČSL účelově? Je možné vyvozovat z tohoto 
kroku politickou taktiku ODS, aby případně vzniklý precedent, že s reformou nebudou občané 



republiky souhlasit, mohla vyargumentovat faktem, že reformu provedl ministr financí Ing. 
Kalousek, jako člen KDU-ČSL, tedy potažmo celá KDU-ČSL? Je tedy možné vyvozovat politický 
důsledek, že tímto krokem Ing. Kalouska, kdy přijal tento resort, poškodil KDU-ČSL v očích 
veřejnosti?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

V./ V rozhovoru na iDNES s Jiřím Čunkem zaznívá, že Ing. Kalouska nenavrhovala KDU-ČSL na 
žádný post ministerských resortů. Domníváte se, že je od Ing. Kalouska jak stranicky, tak v 
návaznosti politické, poctivé tento ministerský post přijmout? Nebylo jeho stranickou povinností a 
otázkou vlastní stranicko-politické cti, požádat o mimořádný sjezd delegátů KDU-ČSL, kde by díky 
svým vysokým politickým schopnostem, mohl na všechna tato rizika související s přijetím tohoto 
postu upozornit a do detailu vysvětlit, co to může v budoucích volbách pro KDU-ČSL znamenat a 
že díky tomu, že on, jako člen KDU-ČSL, je hlavní odpovědnou osobou za Reformu veřejných 
financí, může dojít k ještě většímu poklesu volebních preferencí, než má KDU-ČSL v této době?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

VI./ Domníváte se, že v jeho rozhodnutí tento post přijmout lze spatřovat na prvním místě touhu po 
osobní politické kariéře, namísto upřednostnění stranické odpovědnosti za KDU-ČSL, jako celku?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

VII./ Je možné v jeho rozhodnutí přijmout post ministra financí, tak říkajíc „na vlastní pěst“, 
spatřovat jeho zájem získat zpět pozice v KDU-ČSL, které ztratil vytvořením koalice s KSČM tím, 
že bude zastávat vlivný resort, v rámci kterého může ztracené pozice v rámci strany, velice snadnou 
formou získávat zpět?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

VIII./ Domníváte se, že současný ministr financí Ing. Miroslav Kalousek svým politickým jednáním 
KDU-ČSL v očích veřejnosti poškozuje již od dob, kdy zastával pozici ekonomického náměstka 
Ministerstva obrany a v rámci této pozice jej po celou dobu jeho působení pronásledovaly závažné 
mediální kauzy až dodnes, které veřejnost stále vnímá jako nedořešené?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná



IX./ Je možné přijmout úvahu, na základě výše uvedených otázek, že Ing. Kalousek využívá stranu 
ke svým osobním cílům již od dob, kdy vstoupil do politiky? 
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

X./ Domníváte se, že Karel Schwarzenberg tím, že jej neuspokojil verdikt nejvyšší státní 
zástupkyně JUDr. Renaty Vesecké, jenž Jiřího Čunka zprostila veškerých obvinění, a stále 
zpochybňuje politickou hodnověrnost předsedy KDU-ČSL Jiřího Čunka vlastně opovrhuje 
Nejvyšším státním zastupitelstvím a potažmo znevažuje rozhodnutí justice a staví sám sebe jakožto 
vrcholný politik této země do pozice soudce, je v naprostém rozporu s demokratickými principy 
této republiky?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

XI./ Když přijel Karel Schwarzenberg do tehdejšího Československa, vyjadřoval se v mnoha 
médiích, že žádné restituční nároky nevznese a že chce pomáhat zemi k demokratickému vývoji. 
Asi po třech letech rozhodnutí změnil a o veškeré restituce jako tehdejší kancléř Václava Havla 
požádal a dostal je. Kolem těchto restitucí se vedly spory ve smyslu, jaké právo bude v jeho případě 
uplatněno - v souvislosti s jeho adopcí v Rakousku v již dospělém věku, což Rakouské právo 
dovoluje, ale naše republika adopce v dospělém věku zakazuje. Nakonec bylo v Československu 
uplatněno právo Rakouska. Celou tuto restituci provázela řada nejasností a též byl v médiích 
zmiňován fakt, že v době, kdy veškeré restituce Karel Schwarzenberg získal, byl v pozici kancléře 
prezidenta České republiky – tehdy Václava Havla. Domníváte se, že je to precedent k tomu, aby 
Jiří Čunek, či celá KDU-ČSL veřejně požádala o veškerou dokumentaci těchto restitucí k posouzení 
nezávislých odborníků, dále, aby K. Schwarzenberg zdokladoval veškerý majetek, aby zdokladoval 
veškeré půjčky, od bank, kterými sanoval své zrestituované objekty, aby doložil svá pasiva a svá 
aktiva. Domníváte se, že by pouze takto otevřený přístup i z jeho strany jej opravňoval k jeho 
současným nedemokratickým krokům?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

XII./ Domníváte se, že Karel Schwarzenberg se hodí do zdejšího politického prostředí?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

XIII./ Domníváte se, že bylo odpovědné politické konání ze strany Karla Schwarzenberga 
odstartovat takto nedemokratickým způsobem causu Jiřího Čunka, i když věděl, že jej čeká závažný 
lékařský zákrok kardiovaskulárního charakteru? Domníváte se, že věk a závažný pooperační stav 
Karla Schwarzenberga by jej měl donutit k rezignaci na svůj resort ze zdravotních důvodů? Je 
vůbec možné si představit, že v tomto věku může rekonvalescence proběhnout tak rychle, že může 



odpovědně a hlavně zcela profesionálně zastávat takto pro republiku reprezentativní resort?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

XIV./ 
Domníváte se, že causa Jiřího Čunka byla politicky účelová causa?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

XV./
Od počátku tzv. „causy Čunek“ Jiří Čunek tvrdil, že nic z toho, z čeho je obviněn není pravda. Po 
mnohaměsíční mediální štvanici nejvyšší státní zastupitel JUDr. R. Vesecká jej všech obvinění 
zprostila s tím, že se nezakládají na pravdě . Pakliže člen strany, či občan nepřijme verdikt 
nejvyššího státního zastupitele ČR jako právní verdikt, jedná se o opovrhování právním systémem 
ČR?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

XVI./
Domníváte se, že Jiří Čunek tím, že ačkoliv byl obviněn neopustil politiku, poškodil KDU-ČSL?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

XVII./ Domníváte se, že Jiří Čunek tím, že ačkoliv byl obviněn, neopustil politiku naopak prokázal 
svou sílu a schopnost vést stranu i za nepříznivých okolností?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

XVIII./ Domníváte se, že si ministr zahraničí Karel Schwarzenberg myslí, že je Jiří Čunek zloděj a 
proto mu nestačí verdikt Nejvyššího státního zastupitelství o Čunkově nevině?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná

XIX./ Před Parlamentními volbami 2006 v rámci Jihočeského kraje se objevilo ve sdělovacích 



prostředcích, že vicehejtman Jihočeského kraje MUDr. Vladimír Pavelka “nutil” regionální politiky, 
aby tzv. “kroužkovali” na kandidátce Ing. Kalouska a nikoliv současného náměstka ministra kultury 
Ing. Jaromíra Talíře. Domníváte se, že toto jednání poškodilo Ing. Talíře a že zároveň jednání 
vicehejtmana MUDr. Pavelky bylo v totálním rozporu o kodexu neovlivňování voleb?
odpověď číslo 1: ano
odpověď číslo 2: ne
odpověď číslo 3: chcete-li, odpovězte dle svého uvážení v jakékoliv délce
odpověď číslo 4: nechci odpovídat
odpověď číslo 5: nevím, možná 


